

以奢为美新古典豪宅设计

中华文化 策划 陶陶 主编

△江苏人民出版社



中华文化 策划 陶陶 主编

NEO-CLASSICAL WILLIAM MINISTRATION MINISTR

图书在版编目(CIP)数据

以奢为美 : 新古典豪宅设计 / 陶陶主编. -- 南京 : 江苏人民出版社, 2012.7 ISBN 978-7-214-08017-2

I. ①以··· II. ①陶··· III. ①别墅一室内装饰设计一中国一图集 IV. ①TU241.1-64

中国版本图书馆CIP数据核字(2012)第039180号

以奢为美——新古典豪宅设计

中华文化 策划 陶陶 主编

责任编辑: 陈丽新 蒋卫国

装帧设计: 张 萌

排版设计:李 迎

责任印制: 彭李君

出版发行: 凤凰出版传媒集团

凤凰出版传媒股份有限公司

江苏人民出版社

天津凤凰空间文化传媒有限公司

销售电话: 022-87893668

网 址: http://www.ifengspace.cn

集团地址: 凤凰出版传媒集团(南京湖南路1号A楼 邮编: 210009)

经 销:全国新华书店

印刷:利丰雅高印刷(深圳)有限公司

开 本: 965 mm × 1270 mm 1/16

印 张: 21

字 数: 168千字

版 次: 2012年7月第1版

印 次: 2012年7月第1次印刷

书 号: ISBN 978-7-214-08017-2

定 价: 318.00元(USD59.00)

(本书若有印装质量问题,请向发行公司调换)



中华文化 策划 陶陶 主编

NEO-CLASSICAL WILLIAMS





$\mathbf{p}_{ ext{reface}}$ \mathbf{I} I Have to Say

Recently I write some prefaces or forewords for a number of books or magazines almost every month, such written works make me have more concerns, because the prefaces and forewords are the overall summary of books, it's quite easy to mislead readers if the work done is not quite appropriate. I also know that I myself is very emotional, and I followed my true inner feelings to write essays. Ever since I began to write essays, I had never disobeyed my conscience and social morality, nor write for money.

I can't remember how many essays I've written since I began seven years ago. Nowadays the editorial standards are higher and higher, and the readers are having more sophisticated taste, so it's hard to please them if the work is not done by following true feelings. Meanwhile those interior design publications are uneven in quality, thus it's more and more difficult to find a really good book, and I'm almost out of good words to say when I was invited to write some prefaces and forewords. I still remember this year I wrote a preface without high recommendation with some of my personal opinions on the quality of the book layout and design. It's unbelievable that there's such brave editor that put every word I wrote published. I really admire the courage, and I have to admit I underestimated the editors.

People tend to put some good words when it comes to forewords and prefaces, and most of the books about design have similar forewords and prefaces, thus which are ignored, and the readers will go through the content and make their own judgement to determine the quality of the work, and then decide whether to buy it or not. Ever since I started writing forewords five years ago, some publisher friends told me that I already had some design fans for writing essays, and also told me there are many designers who look at the

essays I wrote and then decide whether to buy the book. Amitabha, I have to say, don't blame me if the book is not the best seller because of the forewords I wrote. People have to be careful to let a person like me who speak for the truth to write the prefaces, as I will cheer for the good books and trash the bad ones definitely. This one has no difference, I won't change my views for design works. Don't blame me if it's not sold well! I take sometime travelling abroad every year, and also visit the home of many foreign friends, appreciate many awesome buildings, see a lot of great interior design. What impressed me the most is a mansion of a U.S. friend, which is more than 1,000 square meters with dense forest surrounded and refreshing indoor decorations - totally natural, and it's one of the best I've ever seen for years.

I also find some natural harmony design in this book, which is the highlight and the reason why I mark 70 points after I read through. Don't blame me, actually not many domestic books worth 60 points in my opinion.

The content of this book is very rich, but not all is fabulous. An interior designer is to make a concrete building into an exotic life works of art, and an interior design photographer is to express the interior moving lines, and the art editor is to focus on design and foil with composition of expression, only the combination of these several aspects can provide readers real enjoyment.

Serious attitude is the key to our design! Based on it and maintaining a sincere heart can ensure that walking at night, you won't be worried about encountering a ghost!

Xiao Aihua 2012.06





前言I

不得不说

现在我每个月都要为一些设计类书籍或杂志写序或前言,写多了就有点害怕,因为序和前言是对一本书的整体概括,写得不对的时候很怕误导读者,我也知道自己很情绪化,所以我写杂文都来自内心真实的情感。自从写杂文以来,从来没违背过自己的良知和社会道义,也从来没有因为金钱而写过文章。

从七年前开始码字,到现在,我也不记得自己写过多少杂文了。现在的编辑水平越来越高,读者的眼睛也越来越亮,不写来自内心的思想是很难过关的。而现在,设计类的出版物又层出不穷,水平参差不齐,要想找到一本真正的好书也越来越难,自然我在应一些编辑邀请写序的时候就没有太多好话可说了。记得今年我就写过一篇对书评价不高的序,对图书的排版质量、设计水平说三道四,但有这么鲁莽的写序人也就有勇敢的编辑,竟然把我写的序一字不改刊登出来,这份勇气很值得我佩服,看样子我的确小看了现在的编辑。

写序和写前言的人都喜欢说好话,翻看许多的设计图书,前言和序基本干篇一律,所以我们这些做设计的看设计类书籍一般不看序和前言,直奔主题看作品,以自己的评判来判断作品的好坏,再决定是否购买。从五年前应邀开始给一些书写前言以来,有许多出版社的朋友说我写的杂文已经拥有了一批设计界的粉丝,也告知我有许多设计师是先看我写的杂文再决定是否购买此书。阿弥陀佛,在这里说一句,因为我写序或前言而使这本书不好卖的可干万别怪我,我这个

家伙一直是狗嘴里吐不出象牙,要我写前言一定要悠着点,看到好的,我会鼓掌叫好,看到不好的也别怪我说话直接,今天要写这个前言同样不会改变自己对设计作品的观点,如果此书销售不好可别怪我!

每年我都会抽时间在国外游走,也去过许多国外朋友的家,看过许多很牛的建筑,也见过许多很棒的室内设计。记忆中比较深刻的是美国一个朋友的豪宅,有1000多平方米,周边被茂密的树林围绕,室内清清雅雅,与环境浑然天成,是我多年游走国外看过的最棒的住宅之一。

本书中我发现也有这种与自然环境和谐共处的设计,这也是我对这本书眼睛一亮的原因。当翻阅到后面的时候,我给这本设计类图书打上70分!不好意思,别见怪,可以入我眼的设计类图书,国内的还没有几个超过60分的!

本书作品很丰富,但并不全是精彩之作,一个室内设计师做设计的时候是把一个毛坯做成具有生活情调的艺术品,而一个拍摄室内设计的摄影师则是要把室内设计的动线感觉表达出来,一本书的美编要把设计的重点及陪衬用构图表达出来,有这几个方面相结合,才可以给读者真正美的享受。

认真才是我们设计的重点!而在认真的基础上保持一颗真诚的心,才可以晚上走夜路也不用担心遇到鬼!

萧爱华 2012.06





Preface II

Three Sentences to Digest

First of all, thanks publishers for providing us a platform to show our own projects and share with each other.

We know how important it is to have a developmental perspective. Our company started focusing on real estate projects from 2008, fortunately we become the real estate business partners in recent years gradually. Interior design is fundamentally belongs to service industry, our client is the real estate business which is the most important component of urban development of China's urbanization process, and also the most powerful push of the change.

Communication is a very important part in the process of completing the design task, and it needs a good platform to illustrate our point of view. Such as the project location, sales groups, geographical environment - all require a thorough understanding and clarity to make judgments, so that we may know the project better and try to avoid an imbalance, and then develop a complete design services program.

Each program has its own features, but I hope to achieve the design goal more from the practical use for residential projects, to focus on "people-oriented" design concept and daily

life, to reflect the characteristics of the project through some of the colors, materials, etc. by finding an accurate element and a symbol to combine a kind of culture.

An excellent designer, of course, wants to make good work, but before that, I think he/ she has to understand three sentences: 1. "In a party of three there must be one whom I can learn from ", which tells us that the experience of peers is valuable asset and a source of inspiration; 2. "Know yourself and your enemy well, for our own use" is to learn to grasp the advantages of other related industries, good at borrowing and making good use of reasonable sources, because the help from those industries should not be underestimated; 3. "Many hands make light work. ", no matter how good a designer could be, he can reach his limit, and a good team will always be your ladder for making progress and success.

These seem just three simple sentences, while if they can be really digested, then fame won't be far away from you.

> Wang Xiaofeng 2012.06





前言Ⅱ

走在设计的路上

首先很感谢出版社给我们一个交流的平台,让我们展示各自的项目与大家分享。

我们知道,发展的眼光是很重要的。我们公司在2008年开始专注于房地产项目,很庆幸在这几年的发展中逐步成为各地产商的合作伙伴。室内设计从根本上讲是服务性行业,我们的服务对象就是房地产商。房地产是当前中国城市化进程中最重要的组成部分,是城市发展中最有力的推动者。

在完成设计任务的过程中,沟通是一个很重要的环节,需要一个良好的平台来阐明大家的观点。比如在项目定位、销售群体、地理环境等方面都需要做出透彻的理解和清晰的判断,这样对项目的认知和把握程度就会更深入,尽量避免不协调的现象,进而制定出一份完整的设计服务方案。

每个项目都有它既定的特点,但在住宅项目这方面, 我希望多从实际需求上实现设计目的,重点突出"以 人为本"的设计理念,把设计的重点放在日常生活 当中,找准一种元素,用对一种符号,组合出一种文化,再通过一些色调、材料等来体现项目的特点。

一名出色的设计师,固然想做出优秀的作品,但是在实现之前,我认为要读懂如下三句话。1."三人行,必有我师",它告诉我们同行的经验是我们宝贵的财富,也会成为你灵感的源泉;2."知己知彼,为我所用",就是要学会抓住其他相关行业的优势,善于借用,巧妙使用,合理利用,因为这些行业对你的辅佐能力不容小觑;3."众人拾柴火焰高",再怎么优秀的设计师,他所发挥出来的光和热都是有限的,一个良好的团队永远是你进步与成功的阶梯。

这貌似简单的三句话,如果真的能把它们看懂、弄透,那么优秀的名号也就离你不远了。

王小锋 2012.06





P_{reface} III On the Way of Design

With this rich and information convenient time comes, the interior design industry has become more commercial and diversified with its rapid development. Open the book "Neo-classical Villas" edited by Chinese Culture, I'm impressed by the feelings brought by design - emotional, retro, fashion, and mix&match which lead us into the era of a new concept.

After a decade of dedication to my own design work, I almost have all of the emotions revolving around it - struggling, rebirth and joy. I hope my work can bring people a way of life with colorful and emotional life philosophy. What goes around comes back around. Always put yourself in others' shoes. If you feel that it hurts you, it probably hurts the others too. Leave yourself to the design and from the design, you can find a way to express yourself.

Looking back to breakdown all my works, the achievement and regret are no longer important, but what matters the most is my perseverance on the way of design, on which, I am pleased to see myself more and more sensitive to my own design with more power, perception, and still full of enthusiasm and passion for creation. In the process, I can enjoy the initial joy and subtle emotional feedbacks to continuously enrich the heart.

Chinese Culture provides a good platform,

through which we might open the eyes with an open mind to learn about cases of excellent design innovation, focus on the essence of traditional and classic design sparkling for thousands of years to nourish the body and mind. Meanwhile, in the poem of "The chaotic flower gradually enchanted the eyes", it's necessary and meaningful to discard those styles by piling up blindly as to get the extreme luxury and Western style, but change to the pursuit of grandiose beauty of the luxurious nature.

Last but not least, I hope to see the collision and sparkles through the designer's perspective and communication from the limited book pages. The designers can hold the view of the whole world and pay more attention to the local traditional architecture and culture, pass on to next generation, and highly value the significance of "looking back", respectfully absorb and master the hidden traditional design philosophy behind the design work and culture, and re-examine ourselves in the culture full of vitality and endurance in the design of the buildings.

Shi Linyan 2012.06





前言Ⅲ

走在设计的路上

在物质丰富、信息便捷的时代,室内设计行业伴随着快速的商业发展而越来越多元化,打开中华文化编辑的《以奢为美——新古典豪宅设计》一书,不禁感叹设计带给我们的强烈感触,感性的、复古的、时尚的、混搭的,百花齐放般带领着我们走进一个全新的概念时代。

经历了十年设计磨炼的我,几乎所有的喜怒哀乐都围绕着自己的设计作品展开,在里面经受挣扎、重生与欣喜。面对自己的作品,我希望传递给人们一种带有情感色彩的生活方式与生活理念。作用于人亦作用于己,己所不欲勿施于人,负责任地把自己交给设计,同时也从设计中寻找表达自己的方式。

回过头来,细数自己的作品,曾经的收获和遗憾,变得都不再重要,重要的是十年后我依然坚信着我的坚持,走在属于自己的设计道路上。在反复的摸索中,我很高兴地看到自己对设计能够越来越敏感,越来越充满发现力、感知力,依然富有不断创造的热忱与激情。在这一过程中,欣喜如最初,感受一种带有回馈意味的"情感"沙粒,从而不断地充实内心。

中华文化提供了一个很好的交流平台,通过这个平台,我们不妨以开放的心态打开双眼,了解并借鉴优秀设计案例的创新,着力于采撷那些跨越了干年仍熠熠生辉的传统与经典的设计本源,以此滋养身心。同时,在"乱花渐欲迷人眼"的风格流派中,摒弃那种将盲目堆砌作为奢华与时尚的极端走向,努力追求从浮夸的奢华向美的奢华的本质转变,这是必要而有意义的。

透过本书有限的篇幅,希望设计师的视角能有所碰撞和交流,在放眼世界的同时,更加重视本土传统建筑文化的精髓,血脉传承;更加重视"向后看"的意义所在,谦恭地吸纳和掌握隐藏在传统设计作品背后的设计思想与文化,在充满生命力与持久力的设计文化构建中重新审视自我。

史林艳 2012.06



NEO-CLASSICAL VILLAS

- 10 | 英伦风格的完美诠释
 PERFECT INTERPRETATION OF BRITISH-STYLE
 苏州九龙仓国宾—号别墅样板房室内设计
- 20 | 美式庄园生活的返璞归真 AMERICAN ESTATE BACK TO NATURE 苏州九龙仓国宾—号别墅样板房室内设计
- 28 | 隐"墅"无形 HIDDEN "VILLA" INVISIBLE 江南一品H12
- 58 | 人间天堂里的禅意时空 BUDDISM IN THE HEAVEN ON EARTH 中海胥江府
- 46 | 中西文化的浪漫交融 THE BLEND OF CHINESE AND WESTERN CULTURE 杭州某平层公寓
- 54 | 中国古典文化中的浪漫主义 ROMANTICISM IN CLASSICAL CHINESE CULTURE 佘山高尔夫
- 62 | 佘山的梦想 SHESHAN DREAM 上海佘山三号
- 70 | 东方新贵POLY CRYSTAL HILL ORIENTAL UPSTART POLY CRYSTAL HILL 南京紫晶山A2 户型
- 80 | 艳阳高照的纯美自然 PURE NATURE UNDER THE SHINING SUN 保利阆峰云墅C1N-5示范单位
- 90 | 后现代古典主义的装饰情怀 POST-MODERN CLASSICISM DECORATION <mark>江门上城铂雍汇别墅C1户型</mark>
- 100 | 法兰西贵族生活艺术 FRENCH ARISTOCRATIC ART OF LIVING 杭州大华·西野风韵

- 110 | 南美的乡村生活 BUCOLIC LIFE IN SOUTH AMERICA 保利阆峰云墅L18示范单位
- 116 | 一湖碧水 一宅天下 WORLD OF CLEAR WATER AND LAKE HOUSE 维多利亚港湾别墅样板房
- 194 | 法式宫廷艺术的现代演绎 FRENCH ART OF THE MODERN INTERPRETATION OF THE COURT 上海奉贤法式别墅
- 136 | 美式新古典演绎精彩人生 AMERICAN NEO-CLASSICISM MAKING GREAT LIFE 深圳中信红树湾住宅
- 144 | 古朴拙雅之美式风 SIMPLE AND ELEGANT AMERICAN STYLE 云亩天朗高尔夫别墅
- 152 | 跨越传统与时尚的现代新古典 ACROSS THE TRADITIONAL AND THE MODERN NEO-CLASSICAL STYLE 福州(融侨城)
- 162 | 岁月如歌 TIME FLIES 福州某别墅
- 170 | 庄园生活之魅 THE GLAMOUR OF LIVING IN MANOR 比华利别墅
- 178 | 新欧式风格来袭
 THE NEW EUROPEAN-STYLE STRIKES
 长乐世纪公馆某住宅
- 188 | 现代府邸里的西洋调 WEST MELODY IN MODERN HOME <mark>玛斯兰德郭先生雅宅</mark>

Contents 前 言



- 194 | 中世纪古堡的现代演绎 MODERN INTERPRETATION OF MEDIEVAL CASTLE 皇冠钻石双层建元地产
- 202 | 几何光影 GEOMETRIC SHADOW 温州某住宅
- 208 | 寻访生命里最美的时光 LOOKING FOR THE BEST TIME IN LIFE 波托菲诺复式
- 214 | 畅享优雅的钢琴曲 ENJOYING ELEGANT PIANO MUSIC 福州香榭丽舍
- 990 | 豪宅新主张 MODERN MINDS ON VILLA 翠湖绿洲花园示范单位
- 228 | 热情而斑斓的泰式风情 ZEALOUS AND GORGEOUS THAI STYLE 中颐永和(A401单元联排别墅)
- 236 | 月亮之于夜空的空间精神 THE SPACIAL SPIRIT WHEN THE MOON IN THE SKY 珠海中信红树湾28-9别墅示范单位
- 244 | 禅韵·江南风采 ZEN RHYME. JIANGNAN STYLE 福州某单层住宅
- 250 | 梦回明清 DREAMS OF MING AND QING DYNASTIES 南山清水溪别墅
- 258 | 中西精粹于一墅
 THE VILLA COMBINED THE EAST AND WEST TOGETHER
 古北佘山国际别墅
- 264 | 墨情空间 INK PAINTING SPACE 福州某住宅

- 270 | 新雅皮士POLY CRYSTAL HILL NEW YUPPIES POLY CRYSTAL HILL 南京紫晶山3B 户型
- 276 | 波尔多左岸的红酒 BORDEAUX WINES 波尔多左岸
- 282 | 古欧洲的典雅风范
 THE ELEGANT ANCIENT EUROPEAN STYLE
 常熟虞景山庄别墅
- 292 | 低调的新古典主义 UNDERSTATED NEO-CLASSICISM 波托菲诺复式住宅
- 298 | 蜘蛛侠与爵士乐 SPIDER MAN AND JAZZ 嘉宏湾花园样板房
- 504 | 奏响浪漫的华美乐章 PLAY THE BEAUTIFUL ROMANTIC MUSIC 深圳大东城·嘉宏湾花园
- 312 | 奢华与浪漫的新符号
 NEW DEFINITION OF LUXURY AND ROMANCE
 安徽华地公馆B1-1样板房
- 518 | 关于空间 关于美 WITH REGARD TO SPACE AND BEAUTY 简欧风格 · 珀丽湾别墅
- 326 | 摩登时代 MODERN TIMES 福州某摩登住宅
- 330 | 都市新贵 URBAN UPSTART 某私人住宅



















14 此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com